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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
Tallinn, Sirge 2 Omavalitsusmaja     14. oktoober  2015.a.   
 
Koosoleku algus: 11.00 
Koosoleku lõpp: 12.50 
 
Osalejad: Lisatud registreerimislehed 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul 
 
Päevakorrapunkt 1.  
SA Kodu Nurme Mõis toetamine noorele elamis-, õppimis- ja töökeskuse 
rajamist Harjumaale Nissi valda sarnaselt Camphilli küladele (kaasav 
talupidamine).  
Ettekandja SA Kodu Nurme Mõisas juhatuse liige  Marika Ivandi 
 /Materjalid lisatud/ 
 
Arutelu: 
Marika Ivandi: Programmi määrusele on peale kooskõlastuse ringi lisatud nõue, et 
antud asulas peab olema rahvastikuregistri andmetel vähemalt 300 alalist elanikku. 
Näiteks esimese asukoha valiku puhul oli tegemist Maardu linnaga piirnev küla, kus 
elas alla 10 elaniku. Samas seda ei loetud millekski, et Maardu linn on kõrval üle 18 
tuhande elanikuga, sest seda ei  loeta samaks asustatud punktiks. Sama probleem 
tekib Nissi vallas. Elanike arv on probleemiks ka kõigil teistel analoogse teenuse 
pakkujatel. 
Me ei saa külade kontekstis sellisest nõudest lähtuda keskuse rajamisel. Taotlejate 
infopäev toimub lähiajal, võimalik, et siis antakse ka täpsemat teavet.  
Küsimus: Millal taotluste voor avaneb? 
Marika Ivandi:  Ma ei oska täna veel seda öelda aga taotlejate infopäev toimub 
lähiajal.  
Kaupo Rätsepp:  Bürool ette valmistada vastava sisuga kiri Sotsiaalministeeriumile ja 
Riigikogu sotsiaalkomisjonile ja teha ettepanek elanike arvu piirang maha võtta või 
lähtuda piirkonnast. 
Marika Ivandi: Kui õigusruum võimaldab, siis meie eelistaksime Harjumaa teenuste 
vajajaid oma klientidena. 
Raivo Uukkivi: Me saame toetada, kui potentsiaalne teenuse kasutaja. 
Tanel Ots: Kuidas praegune tegevus on Pahklas õnnestunud? 
Marika Ivandi: Pahkla hooldekodu Sotsiaalteenuste arengukava toetab 
kogukonnakeskset tegevust. Pahklas on ka väga tugev isemajandamine. 
Vello Tamm: Kas Nissi valla esindaja on ka nõukogus? 
Marika Ivandi: Nissi valla esindaja on Riina Haljasoks ja esindaja on ka Saida farmist. 
Nemad on valmis neile tööd pakkuma ja nad on ka muuks koostööks avatud. 
Kaupo Rätsepp: Kuidas näete perspektiivis rahastamise võimalusi, eriti äriplaanis 
puuduva osa katmiseks? 
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Marika Ivandi: Siin on mitmeid variante. Näiteks Maardu linn oli valmis toetama ja ka 
Haraka Kodu toetavad omavalitsused, kuskohalt on kliendid pärit. Samuti on võimalik 
osa raha teenida isemajandamisest nagu on praegu Pahklas. Samuti kaetakse 
lastekodust pärit teenuse kasutajatele osa kuludest lisatoetusega. Pahklas on näiteks 
ka palju lastekodust pärit lapsi. 
 
 
 Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Juhatus toetab SA Kodu Nurme Mõis  poolt rajatava elamis-, õppimis- ja töökeskuse 
rajamist Harjumaale Nissi valda. Bürool ette valmistada volikogu koosolekule toetuse 
otsuse projekt. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 2 
Harjumaa pedagoogide orkestri moodustamine 
Ettekandja Dirigent Hando Põldmäe  
 
/Materjal lisatud/ 
 
Kaupo Rätsepp: Fundamentaalne küsimus, kas HOL eesmärk on toetada 
professionaalset taset ja see summa on suur osa meie aasta eelarvest. Meie roll on 
vast kõige suurem lastele ja noortele vastava võimaluse andmine, mitte ainult 
tippudele vaid laiale ringile. 
Raivo Uukkivi: Vaadates ka liikmemaksu küsimusi ja tänase eelarve mahtu ei ole nii 
suur projekt meile jõukohane. 
Kaupo Rätsepp: Idee on igati hea aga rahastamine tuleks kusagilt mujalt leida.  
Kuidas on Keila valla ja linna arvamused ja toetamisvõimalused. Teema on väga 
tõsine. 
Tanel Ots: Kui eeldame, et osalejaid on igast piirkonnast ja kooride näitel on see 
võimalik, võiksid omavalitsused oma osalejate eest eraldi tasuda. See on tugevalt 
seotud noortega ja see kui selliseid orkestreid ei ole, siis ei teki ka neid tippe ning 
puudub motivatsioon tõsiselt asjaga tegeleda. 
Hando Põldmäe: Pinnas on 13 aastaga  ette valmistatud ja valmisolek sellise orkestri 
käivitamiseks on olemas. 
Kaupo Rätsepp: See mõte on väga väärtuslik ja meile on see finantssüsteem 
presenteeritud ja edasi on vaja mõelda, kuidas koos rahastamist leida. 
Enno Fels: Väärt mõte aga sellega peame edasi tegelema ja mõtlemiseks on 
rahastamise skeemi leidmine. 
Kaupo Rätsepp: Noortele on vaja tegevuse püramiidi -  algusest kuni tippudeni välja, 
see on ka motivatsiooni alus. 
Tanel Ots: Me paneme väga palju vahendeid oma kooridele ja samuti  võiksime 
omavalitsustega panna oma orkestris mängijale toetussumma kaasa jne. Ilmselt on 
neid võimalusi veelgi. 
Kaupo Rätsepp: Samal ajal on vaja rahastamise mudeli  pidevust pikaks ajaks ja 
kindlasti tuleb mõttega edasi tegeleda. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 3 
HEAK taotlus 2016 aasta eelarvele 
Ettekandjad Demis Voss  
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/Materjal lisatud/ 
Täiendavalt tutvustatakse Harjumaa Aasta Tegija konkursi korraldamise infot ja 
seisu. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4  
Sotsiaalministeeriumi MISP teenuste sulgemine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
 
Kaupo Rätsepp: Kui suured on teie omavalitsuse töötajatel probleemid seoses MISP 
süsteemi sulgemisega ja registrite kasutamise tingimuste muutmisega. Praegu 
saame teha üksikisiku osas päringuid, kuid grupipäringuid enam teha ei saa. Varem 
saime vaadata ja planeerida tegevusi vanusegruppide ning puuetega inimeste 
gruppide lõikes. Meie töötajatele on see probleemiks.  
STARi abil on võimalik teha päringuid üksikisiku osas aga teha ei saa grupipäringuid. 
Omavalitsustöötajaid vaadatakse nagu kurjategijaid, keda tuleb informatsioonist 
eemal hoida. Andmebaaside haldajatel on õigus vaadata, kuidas neid kasutatakse ja 
andmekaitse saab pidevalt kontrollida kasutamise õiguspärasust. Registris jääb 
pealegi igast päringust ka jälg järele ja kuritarvituse osas ei tohiks hirme olla. 
Meil vallas  on seda vajalik just planeerimise  ja analüüsimise jaoks. 
 
Vambo Kaal: Novembri kuu volikogu koosoleku ajaks lubas Sotsiaalministeerium ka 
oma kommentaarid anda. Oktoobri koosoleku ajal on neil vastava töörühma koosolek 
samal ajal. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 5 
PET esindaja määramine 
Ettekandja komisjoni esimees Kaupo Rätsepp  ja Vello Tamm 
 
Vastu võetud otsus nr 5:  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6 
HOL tegevuskava 2015-2020 suunamine volikogusse 
 Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Juhatuse liikmetelt ei tulnud muudatusettepanekuid. Büroo on teinud eelnõusse 
mõned täpsustused. Ettepanek on suunata tegevuskava volikogusse esimesele 
lugemisele ja paluda liikmetel kahe nädala jooksul teha oma muudatusettepanekud. 
Sellisel juhul on novembris võimalik seda uuesti arutada juhatuses ja volikogus 
kehtestada. 
Raivo Uukkivi: POLIS tõsta vasakpoolsest lahtrist parempoolsesse lahtrisse. See ei 
ole võrgustik vaid üks tegevustest. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Suunata HOL tegevuskava volikogu koosolekule esimesele lugemisele. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 7 
Volikogu kokkukutsumine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm   
 
Päevakorra arutelu.  
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kutsuda kokku korraline volikogu koosolek 21. oktoobril 2015. aastal, algusega kell 
10.00 esitatud päevakorraga Raasiku Vallas, Raasiku Põhikoolis 

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 8 
Raamat „Harjumaa linnulennult“ pakkumine 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm  
Pakkumise tutvustus ja arutelu. 
Ilmselt kõikide omavalitsuste nõusolekut sellises mahus raamatuid osta – 40 
eksemplari omavalitsuse kohta -  saada pole võimalik. 
Volikogule peaks samuti pakkumist tutvustama ja pärast seda on võimalik teha 
ametlik tellimine, siis on võimalik lõplik otsustamine. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Volikogu päevakorda panna pakkumise tutvustus ja vastavalt tekkivale seisukohale 
tegutseme edasi. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 9 
HOL sügiskoolitus 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp, Vello Tamm  
 
Koolituse ajakava ja esinejate tutvustus. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 10 
Vahendite eraldamine HOL poolt rahastatavatele ühisüritustele  

 
10.1. Harju Maavalitsuse taotlus ainesektsioonide juhatajate õppeaasta töö 
tasustamine 2805,12€ eurot, mis sisaldab ka tööandja kulutusi ja riigimakse 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp, Ruth Jürisalu ja Vello Tamm  
 

Vastu võetud protokolliline otsus:. 
Eraldada Harju Maavalitsusele 2805,12€ eurot ainesektsioonide juhatajate 
õppeaasta töö tasustamiseks 
 Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
10.2. MTÜ Alushariduse Juhtide Ühendus  koolituse õppereis Norrasse 
rahastamise taotlus 9800€ 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp, Ruth Jürisalu ja Vello Tamm  
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Vastu võetud protokolliline otsus:  
Eraldada Harjumaa Alushariduse Juhtide Ühendusele 9800 eurot alushariduse 
asutuste juhtidele ja spetsialistide koolitusreisiks  Norrasse. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
10.3 Harjumaa alusharidusspetsialistide täiendkoolitusteks 2015 november-
detsember 2015.a. summas 8925 eurot 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp, Ruth Jürisalu ja Vello Tamm  
 

Vastu võetud protokolliline otsus:  
Eraldada Harjumaa Alushariduse Juhtide Ühendusele  8925 eurot alushariduse 
asutuste spetsialistide koolitusteks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
10.4. Eesti Matemaatika Seltsi ja Koolimatemaatika Ühenduse taotlus 42. 
vabariikliku matemaatikaõpetajate päeva korraldamiseks 360€ 
 

Vastu võetud protokolliline otsus:  
Eraldada Eesti Matemaatika Seltsi ja Koolimatemaatika Ühendusele 42. vabariikliku 
matemaatikaõpetajate päeva korraldamiseks 360€. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 
 
Päevakorrapunkt 11 
 Informatsioonid: 
11.1. Maavanema juures räägitust 
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
11.2. Projekt „Turvaline Harjumaa“ 
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
11.3. HOLMER -i kandidaatide esitamise käigust 
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
11.4. Välisvalgustuse projekti dokumentide seisust 
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
Päevakorrapunkt 12 
Kohal algatatud teemad 
 
12.1. Harjumaa Tervisenõukogu taotlus „Turvaline Kool“ rahastamiseks 
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm 
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Seni oli projekti „Turvaline Kool“ auhind HOL poolt - karikas. Pole aru saada, mis on 
ürituse korraldamise rahastamisel muutunud ja miks küsitakse HOL käest 
täiendavaid vahendeid. 
Räägime komisjoni esimehega ja siis otsustame uuesti. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Selgituste saamiseni jätta taotlus rahuldamata. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
12.2. Turvakonverentsi taotlus rahastada 200 euroga ürituse helindus ja 

võimendus 
Informatsiooni annab Kaupo Rätsepp 
 
Kaupo Rätsepp teeb konverentsi ja selle rahastamise taotluse tutvustuse.  
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
HOL kannab arve alusel kulutused kuni 200€ konverentsi helitehnika eest. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
 
Kaupo Rätsepp       Vambo Kaal 
Esimees       Protokollija 


